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pokraèování na str. 2

ÚVODNÍ SLOVO
Seneca, øímský filozof pronesl: "Vìky zbudovaly mìsta, pouhá hodina je znièí; v mžiku promìní

v popel les, který rostl léta".
Tímto citátem chci zareagovat na nešvar, který bohužel  vidíme každý den.Co je platné, že jedna

skupina èi parta nadšencù "na vsi" vymyslí rùzné sportovní èi kulturní aj. akce, aby pobavila jiné, když
staèí jedinec,který ponièí o kousek dál práci jiných. Jednou z "výkladních skøíní" naší obce je zastávka
ÈD, kudy dennì projedou stovky cestujících a v okamžiku si musí udìlat o nás negativní názor. Zaslouží
si vìtšina slušných lidí ve Zbùchu toto hodnocení?

Našim dìtem i mládeži pøeji mnoho pøíjemných zážitkù o prázdninách a nám dospìlým vydaøenou
dovolenou. Rudolf Hrdlièka

Slovo místostarosty
Vážení spoluobèané !

21. èervna nám sice nastalo astronomické léto
s nejdelším dnem na severní polokouli a s nejdel-
ší nocí na jižní polokouli, ale skuteènì teplého
poèasí jsme se letos doèkali už mnohem døíve.
Léto nám zkrátka opìt pøináší nejdelší dny v roce
a pro milovníky zahrádkaøení to znamená neko-
neèné sekání, zalévání, pøihnojování a pletí
a pro hospodyòky zase zaèíná zavaøování ze skliz-
nì jahod, tøešní i rybízu. Dìtem a mládeži zaèína-
jí opìt krásné dny volna, na které se obvykle už
všichni tìší a to prázdniny. My odrostlejší pak
zase v tento letní èas plánujeme své vytoužené
dovolené, které si pøedem peèlivì plánujeme
a pak prožíváme každý dle svého gusta a jako
každým rokem se nám pak bude zdát, že se èas
dovolené a prázdnin nìjak podezøele rychle krátí.
Jenže èas je neúprosný a tak mi dovolte, abych
vám všem hned v úvodu popøál to nejkrásnìjší
léto. A� se vám vyplní pøesnì dle vašich pøedstav
a krásné zážitky a� ve vás pøetrvávají i v dobì, kdy
se zase budeme halit do teplých svetrù a høát nás
budou už jen vzpomínky na naše toulky letní pøí-
rodou, na výlety èi jiskry táborových ohòù.

Tìmto nastávajícím dnùm však v naší obci pøed-
cházely události, kterým bych chtìl vìnovat po-
zornost.

Jak jsem vás v minulém èísle Zbùšského zpra-
vodaje informoval probíhala IV. etapa protipo-
vodòového opatøení na Zálužském potoce od sil-
nice I. tøídy Plzeò - Domažlice k silnici III.tøídy
na Èervený Újezd a já hlásím, že tato akce je
ukonèena, koryto je proèištìno a mùže sloužit
svému úèelu, tj. k odvedení vody.

Nejvìtší a také bych øekl že i nejsledovanìjší
akcí v naší obci je výstavba splaškové kanalizace.
Dle naøízení EU musí být do roku 2010 vybudo-
vána ve všech obcích s poètem obyvatelstva
nad 2000 a tak tedy po výbìrovém øízení, které
probìhlo v režii Mikroregionu Radbuza se sídlem

v Dobøanech se tato akce plnì "rozjela"na jaøe
letošního roku i u nás. Nejsložitìjší úsek je
od námìstí smìrem k Sokolské ulici, kdy musí
být doprava øízena svìtelnou signalizací a práce
zde probíhají za plného provozu. Souèasnì probí-
hají práce na výtlaèném potrubí ze Zbùchu na Starý
Dùl do èerpací stanice a výkopové práce se pro-
vádí též v ul. V Zátiší, kde ovšem došlo ke kolizi,
která nám, ale pøedevším tamním obyvatelùm
zpùsobila problémy, které se musely okamžitì
bezodkladnì øešit na místì, ale které vyvolaly
i další jednání s vedením pøíslušných firem, pro-
jektantù a stavebního dozoru na pùdì OÚ. Všem
se omlouváme za situaci, která ne naší vinou
vznikla a doufejme, že byla jediná.

Oèekávat se dá i omezení na køižovatce ul.
Sokolská, Hornická a Nádražní, kde bude spojo-
ván uzel splaškové kanalizace. Bez problémù
nebudou ani výkopové práce v ulici Plzeòská,kde
se budou provádìt za plného provozu na silnici I.
tøídy a i zde se vzhledem k uložení stávajících sítí
oèekávají nemalé potíže.

Znovu se obracím na obèany se žádostí o po-
chopení a toleranci pøi provádìní prací pøi výstav-
bì splaškové kanalizace. Samozøejmì, že víme
o zvýšené prašnosti, v dobì deštì o kalužích vody
až po zablácené boty, ale v této fázi prací toto
nemùžeme nijak ovlivnit. Svoji prosbu ovšem
smìøuji i na rodièe, jejichž dìti se v souèasné
dobì pohybují v okolí námìstí, kde je situace o to
složitìjší, že je zde OÚ, Pošta i obchod a hasièská
zbrojnice a opravdu je zde dosti velký provoz,
aby svoje dìti pouèili, kde se mohou a naopak
nesmí pohybovat, aby nedošlo k úrazùm. Každý
den mohu toto dìní sledovat, ale stále se mi zdá,
že opatrnosti není dost. Dìkuji za pochopení.

Jak jsem již výše uvedl, sekání trávy v tomto
období zná každý, kdo má jen kousek èi vìtší kus
zahrady. Nejinak je tomu i na pozemcích, o které
se stará OÚ. Jedná se o pomìrnì rozsáhlou plo-
chu a než skonèíme se seèením trávy na jednom
konci obce, mùžeme vše zase opakovat od za-

èátku. Protože však sekání trávy není ani v tomto
období naše jediná èinnost, prosíme o shovíva-
vost, pokud k posekání trávy nedojde okamžitì
na vámi žádané ploše. Je totiž pravdìpodobné,
že jsou tyto práce rozpracovány jinde.

Kromì tedy již zmínìného sekání trávy snaží-
me se likvidovat èerné skládky, na nìž jsme ko-
likrát i upozoròováni a pokud není zjištìn pacha-
tel, stojí nás to nemalé finanèní èástky. Jako
pøíklad si dovoluji uvést prostory U Prachárny èi
U Trati, kde pachatel rozebere auto, železo zøej-
mì odevzdá do sbìrny a plasty, pneumatiky èi
sedaèky a jiné díly vyveze do lesa nebo vedle
úèelové komunikace. Vždy� je snad i naprostému
laikovi jasné, že plasty se v pøírodì prostì témìø
nerozkládají. Co k tomu øíci? Snad jen tolik,
že v obci dne 14.5. 07 probìhl svoz starých pne-
umatik a bylo odvezeno celkem 365 ks,
jak dokládá fotografie.

26. 5. 07 se uskuteènil mobilní sbìr nebez-
peèného odpadu a 29.5.07 sbìr velkoobjemo-
vého odpadu. Všem obèanùm, kteøí dodrželi sta-
novené podmínky dìkuji a jsem pøesvìdèen,
že i touto akcí jsme pøispìli ke zlepšení životního
prostøedí v naší obci.

Stále nás ovšem trápí nepoøádek kolem kon-
tejnerù na tøídìný sbìr. Nìkteøí jedinci odkládají
odpad vedle kontejnerù, ale svozová spoleènost
vyveze pouze kontejnery, ale nepoøádek kolem
tzv. "zvonù" na odpad nejsou povinni odklízet a tak
tuhle èinnost zase zastávají pracovníci OÚ, kteøí
by v tento èas mohli dìlat nìco užiteènìjšího a tak
vlastnì platíme tento nepoøádek dvakrát. Jed-
nou se platí pracovníci, kteøí úklid provádí a jednou
se platí na skládce, kam je tento odpad odvážen.
Vše jde pochopitelnì z obecního rozpoètu.

A aby tìchto nepøíjemností nebylo málo, chtìl
bych se zmínit ještì o jedné vìci a tou je zastávka
ÈD. Byla opravena celkovì, byla opakovanì opra-
vována, když ji svévolnì kdosi postøíkal spreji
a jakoby toho nebylo dost, vandalové se již pustili
do demolice dveøí, oken, záøivek i okapù
a ostatního zaøízení.
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Protože se jedná o majetek ÈD, zahájili jsme
s nimi jednání, ale ani ÈD si nemohou dovolit
"hlídaèe" na každé železnièní zastávce a tak ce-
lou vìc pøedají k øešení Policii ÈR. Jaký však
bude výsledek?

Další akce, která nám pøidìlala na èele vrásky
byl dne 12.6. 07 opakovaný požár, kdy ve sklep-
ních prostorách v suterénu bytového domu v ul.
U Vleèky è.p. 382 asi v 0.25 hod. zaèalo hoøet.
Škoda, která požárem vznikla je odhadnuta
na èástku cca 30000,- Kè. Šetøením celé udá-
losti na místì samém bylo zjištìno, že s nejvìtší
pravdìpodobností bylo založení požáru úmyslné.
Zatím je pachatel opìt neznámý. Pøi požáru za-
sahovali HZS Nýøany a SDH Zbùch. Díky tìmto
hasièským sborùm, tedy jejich rychlého zásahu,
nedošlo k vìtším majetkovým škodám, ale pøe-
devším nebylo ohroženo zdraví ani životy nájem-
níkù bytového domu.

Zase opakovanì žádáme obèany, aby si více
všímali osob, které se v tìchto prostorách pohy-
bují a možná by nebylo od vìci, kdyby se dùm
v urèitou dobu a zase na vymezený èas povinnì
zamykal. Ti, co se zdrží déle si prostì odemknou
a zase za sebou zamknou. Je ovšem pravda,
že s danými pravidly musí všichni souhlasit a také
je pak dodržovat.

SDH je v naší obci vùbec hybnou pákou dìní.
Kromì likvidace požárù a ekologických havárií,
pøipravili hasièi již tradiènì májku a májové osla-
vy a pak ve spolupráci s OÚ i oslavu MDD. Dìti
se zde mohly vyøádit na skákadle, byly pøipraveny
i rùzné soutìže, ukázky své práce pøedvedla
i Policie ÈR, HZS Plzeòského kraje se celé akce
zúèastnili i ukázkami požární techniky, stranou
nezùstal ani ÈÈK a pøi živé hudbì pak probìhla
taneèní zábava.

Za všechny, kterým jste pomohli, èi je potìšili
upøímné podìkování.

A moje podìkování patøí i pánùm Königovi st.,
Bláhovi, R.Hrdlièkovi a V.Pavlíkovi - tedy celé
kulturní komisi. Výstava, kterou uspoøádali k 30.
výroèí ukonèení tìžby na dole Obráncù míru
ve Zbùchu, jak zní jeho poslední název, patøila
mezi opravdu podaøené akce. Ve vymezených pro-
storách se po celé 3 dny setkávali nejen obèané
naší obce, která má bohatou hornickou historii,
ale i bývalí zamìstnanci a vedení DOM. A vìru
bylo o èem povídat a na co vzpomínat. Pomìrnì
vysoká úèast byla dokladem, o jak zdaøilou akci
se jednalo.

Pro žáky 6. - 9. tøídy ZŠ ve Zbùchu pak Obec-
ní knihovna spolu s OÚ ve Zbùchu uspoøádala
"Výtvarnou soutìž"na téma: Moje nejmilejší kni-
ha - literární postava. Soutìže se zúèastnilo cel-

kem 25 dìtí, nejlepší výkresy byly vyhodnoceny
a odmìnìny knihou, èokoládou a diplomem. Ješ-
tì jednou všem dìtem dìkujeme za úèast
v soutìži a odmìnìným patøí naše gratulace.

Paní Horové z Obecní knihovny a uèitelùm ZŠ,
kteøí se na akci rovnìž podíleli patøí také náš dík.

 7. 6. 07 se ve firmì B&BC, a.s. uskuteènilo
"Slavnostní spuštìní nové výrobní linky" na be-
tonové výrobky. Po krátkém projevu generální-
ho øeditele Ing. Tomáška a pøítomných hostù,
byla pøestøižena slavnostní páska a spuštìn zku-
šební provoz. Hala s výrobní linkou je osazena
nejmodernìjší technologií pro výrobu betonové-
ho zboží.

O tom, jaký má tento výrobní závod v naší obci
význam, není tøeba dlouho diskutovat. V naší
obci je nejvìtším podnikatelským subjektem
a z naší obce je v tomto závodì zamìstnáno
mnoho lidí. Pøejeme tedy firmì B&BC, a.s. hod-
nì spokojených zákazníkù a trvalou prosperitu.
Z celé akce bylo odvysíláno v televizi ZAK nìkolik
zábìrù a já si dovoluji pøipojit fotografii.

No a závìrem mnì pak dovolte poblahopøát
fotbalistùm TJ Baník Zbùch k postupu do kraj-
ského kola fotbalové soutìže, což ve sportovních
dìjinách naší obce v posledních letech nemá ob-
doby. Všem, tj. hráèùm i trenérùm patøí má slo-
va uznání a díkù za skvìlou reprezentaci tohoto
sportu a urèitì i naší obce. Já bych pak ovšem
chtìl urèitì i za hráèe podìkovat všem fanouš-
kùm našeho fotbalového oddílu. Svojí pravidel-
nou úèastí a tedy pøízní, jakou jim veøejnost pro-
jevuje, se mnohdy nemohou pochlubit ani jiné
oddíly z vìtších míst. Tak tedy "Hoši dìkujeme".

No a v této krásné sportovní atmosféøe se pak
odehrály i 85.oslavy výroèí založení fotbalu v naší
obci. Fotbalový klub byl založen v roce 1922
a jak je patrno, vìtším úspìchem a slávou se to-
hle výroèí oslavit nemohlo.

Celé oslavy probìhly 30.6. 07 v areálu TJ
Baníku Zbùch a rovnìž doprovodný program
se uskuteènil v tomto areálu.

Protože však o celé této velké sportovní udá-
losti byla veøejnost informována zcela samostat-
nì a s pøedstihem, mnì dovolte pøipomenout,
že k této pøíležitosti byla zhotovena pøítisková
nálepka APOST s textem "85.let kopané ve Zbù-
chu".

Doufám, že jste byli spokojeni, a� už se jedna-
lo o výkony fotbalistù nebo parašutistù, èi vás
zlákalo vystoupení skupiny historického šermu.

Pøátelé, je pøed námi celé léto, tak a� se nám
vydaøí a na podzim se opìt tìším s vámi na strán-
kách Zbùšského zpravodaje nashledanou.

Starosta gratuluje,
i já se pøipojuji k øadì gratulantù a blahopøeji našemu fotbalovému "A"

mužstvu k dosažení 1. místa v tabulce I. A tøídy a chtìl bych jim popøát
hodnì zdaru v soutìži krajského pøeboru PKFS. To, že zbùšský fotbal
dosáhl takového úspìchu, se podaøilo jen díky vysokému hernímu výko-
nu hráèù, nezmìrnému úsilí vedení mužstva a Tìlovýchovné jednoty
Baník Zbùch a samozøejmì díky široké podpoøe sponzorù a fanouškù.
Øíká se, že: "Pøíklady táhnou " a v tomto pøípadì se lidové rèení naplnilo
v tom smyslu, že se ze strany dìtí a mládeže projevuje nebývalý zájem
o tento druh sportu. Patøí se podìkovat všem trenérùm a vedoucím druž-
stev, kteøí vìnují svùj volný èas práci s našimi dìtmi a mládeží.

Jiøí Hájek, starosta

Výstavba splaškové
kanalizace

Výstavba splaškové kanalizace v obci,
která je svým rozsahem v daném èase
a finanèní nároèností nebývalou akcí v his-
torii obce, pokraèuje podle plánovaného
harmonogramu. Celkové náklady dosahují
èástky pøes 92 milionù korun a obec musí
dofinancovat z vlastních zdrojù èástku cca
34,5 milionu korun. V souèasné dobì jsou
položeny hlavní kanalizaèní stoky v ulicích:
Petra Bezruèe, Nádražní, Topolová, Luèní,
Na Výhledech, Polní a v èásti ulice Hornic-
ká a Sokolská. Dále pak jsou vybudovány
tøi èerpací stanice splaškových vod vèetnì
výtlaku z návsi do ulice Na Šachtì. Práce
probíhají na výtlaku spojující Starý Dùl
s Luèní ulicí, na pokládce kanalizaèní sto-
ky v ulici V Zátiší a Sokolské. V Sokolské
ulici se stavební èeta blíží ke køižovatce ulic
Sokolská, Nádražní a Hornická a v této
køižovatce dojde k propojení všech kanali-
zaèních stok, což bude velice technicky
nároèná práce. Jako na každé velké stavbì
se vyskytují problémy, tak i  pøi výstavbì
kanalizace u nás je situace obdobná. Tech-
nický problém se vyskytl v ulici V Zátiší,
který byl vyøešen po vzájemné dohodì
s vlastníky pøilehlých rodinných domù
a pokraèuje se ve výstavbì kanalizaèní sto-
ky. Další technický problém se vyskytl
na louce za hasièskou zbrojnicí na návsi,
pøes kterou mìly vést kanalizaèní stoky za-
jiš�ující odvádìní splaškových vod z oblasti
ulic Topolová, èásti ulice Brigádnická, z plá-
nované obytné lokality "V Cihelnì", Luè-
ní, V Zátiší, Na Stadionu, ze Starého Dolu
a z ulice U Školky . V této centrální a stìžejní
oblasti se pøi pokládce kanalizaèních stok
narazilo na tekuté písky, které potvrdily
sondy z osmi metrových geologických vrtù.
Technické opatøení, které by umožnilo sta-
bilní pokládku kanalizaèních stok v tomto
prostoru by bylo velice finanènì nároèné
a proto se provedené výkopy zasypaly a
pøistoupilo se k jinému øešení, které spoèí-
vá ve vybudování èerpací stanice v ulici
U Školky a výtlakem budou èerpány splaš-
kové vody do Plzeòské ulice. Následnì bude
zmìnìna i èást trasy kanalizaèní stoky tak,
že pùjde pøed hasièskou zbrojnicí na návsi
smìrem k potoku, který podejde a napojí
se do stoky, která vede do èerpací stanice
za areálem bývalého Metferu. Dále pak
se øeší technický problém v ulici
V Olšinkách, kde bude doplnìna další èer-
pací stanice pro tøi rodinné domy z dùvodu
nevyhovujících spádových pomìrù. Jakmi-
le dojde k propojení kanalizaèních stok
v oblasti køižovatky Hornická, Nádražní
a Sokolská ulice a v centrální oblasti
na návsi, zaène dodavatelská firma budo-
vat odboèky pro jednotlivé nemovitosti.
Majitelé jednotlivých rodinných domù
se pak budou moci již pøipojovat na kana-
lizaèní sít, protože již bude v provozu.
O zahájení prací na kanalizaèních pøípoj-
kách po jednotlivých ulicích budou obèané
vèas informováni. Jiøí Hájek, starosta
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ŽIJÍ MEZI NÁMI - Jiøí KASTEN (ROÈ. 1972)
Dnes vám pøedstavujeme mladého muže, který se od svých

12 let vìnuje jedinému sportu a tím je STOLNÍ TENIS. Zaèínal
v TJ Slavoj Stod, kde vyrùstal a kam i chodil do základní školy.
Jeho prvním trenérem byl pan Karel Baxa.Má radost, že dnes
ve Stodì se hraje divize, k èemu nepøímo i dopomohl bývalý
poslanec Parlamentu ÈR, pan ing. Vladimír Èada, který se
postaral, aby se zmodernizovala sportovní hala "Za lávkou" a
mládež mohla trénovat a hlavnì hrát zápasy v dùstojném pro-
støedí.

Posledních 15 let hraje Jiøí Kasten v sousedních Líních, kam
do místního Baníku pøestoupil za zanedbatelnou èástku, pokud
použiji "fotbalovou" terminologii.Hráèi se scházejí v Sokolovnì,
kde hrají nejvyšší krajskou soutìž.

"Družstvo se vždy skládá ze ètyø hráèù, mùžou hrát i tøi, ale
pokud jsou jen dva, už se skreèuje zápas. Našimi velkými rivaly jsou družstva Diossu Nýøany B a ST DDM
Støíbro. Dokonce mezi sebou trénujeme a udržujeme kamarádské vztahy", øíká samotný Jiøí Kasten.

Soutìže v Plzeòském kraji: 2006/07
DIVIZE - ženy - celkem 8 družstev - 8. místo Slavoj Stod A

- muži - celkem 12 družstev - 2. místo Slavoj Stod A
KRAJ. SOUTÌŽ - muži 1. tøídy - celkem 12 družstev - 6. místo Baník Línì A

- muži 2. tøídy/B skupina - celkem 12 družstev - 2. místo Slavoj Stod B
- 8. místo Baník Línì B

REGION PLZEÒ - SEVER
RP - 1. tøída - celkem 12 družstev - 8. místo Baník Línì C

- 2. tøída - celkem 15 družstev - 8. místo Baník Línì D

Na moji otázku, zda preferuje evropský èi asijský styl hry, odpovídá : "Prosazuji evropský útoèní
tenis,oboustranný. Napø. u nás v oddíle je výborný obranáø pan Josef Kule, který stojí tøi metry za stolem
a odvrací míèe všemi druhy falší; používá vroubkový potah pálky!

PÁLKY - ÚPLNÁ ALCHIMIE !
"Když jsem pøed léty zaèínal s tenisem, pálka stála pøibližnì 350.- Kè, dnes stojí potah kolem 800.-

Kè a prkýnko 1.200.- až 2.000 .- Kè. Každý potah je jiný - univerzální i útoèný, mírnì toèivý, rychlejší,
pálka se vybírá podle tabulek ( rychlost,toèivost,síla aj.), prodávají se pálky s dutou rukojetí, do které se
dávají závažíèka, aby byla vyvážená do ruky, netáhla. V posledních ètyøech pìti letech se praktikuje ta
vìc, že pøed každým zápasem se strhne potah a znova nalepí, aby byl pružnìjší, houževnatìjší.Používám
pálku a potah na útoènou hru, pro forhend - "Donic/Coppa-Tagora" a beghend - "Visco-Yasaka",
výrobce z Japonska."

Musím na tohoto nenápadného a hlavnì skromného sportovce prozradit, že si pøed èasem udìlal
licenci rozhodèího pod vedením Jindøicha Panského.

Pøeji mu, a jsem pøesvìdèen,že i se mnou ètenáøi našeho Zbùšského zpravodaje, aby mìl nadále
radost ze hry a hlavnì, aby pokaždé získával dùležité body pro svùj oddíl Baník Línì.

R. Hrdlièka

KOMISE 750 LET OD ZALOŽENÍ OBCE ZBÙCH
30. VÝROÈÍ OD UKONÈENÍ TÌŽBY ÈERNÉHO
UHLÍ NA DOLE OBRÁNCÙ MÍRU VE ZBÙCHU

tele dolu Obráncù míru ( bývalý øeditel ZUD, pan
ing. Václav Gruber se omluvil ze zdravotních
dùvodù, pøesto navštívil výstavu v pondìlí,
2. dubna ).

V krátkém, úvodním projevu starosta naší obce
mj. øekl : " Tìžba kvalitního, èerného uhlí se vel-
kou mìrou zasloužila o rozvoj Zbùchu ve 20.
stol. a dnes pokraèujeme v každodenní, nìkdy
obyèejné,mravenèí práci a zároveò máme snahu,
pomocí blízkých prùmyslových zón, pøilákat do naší
obce nové obyvatele, aby se jejich poèet bìhem
nìkolik let rozrostl na 2.500 - 3.000".

Bìhem necelých ètyø dnù navštívilo tuto zají-
mavou výstavu nìkolik stovek návštìvníkù, vèet-
nì místní školní mládeže.

Na výstavì se podíleli, vedle èlenù Komise
750. let obce Zbùch, pan Václav Køivanec z Vej-
prnic, paní Jiøina Brunclíková z Plznì ( grafická
úprava výstavy ), paní Mgr. Kateøina Langmaye-
rová - Pázralová ze Zbùchu a pan Jiøí Kotas
z Plznì (autor Pamìtních listù ).

Èlenové Komise 750. let obce Zbùch uspoøá-
dali tuto výstavu na poèest hornického povolání
a zároveò vzpomínku na svého bývalého èlena
komise, pana Zdeòka Koutského.

                                                                                                               R.Hrdlièka

Josefa Skály, tak i pozvaných vzácných hostù,
pana ing. Miloslava Hrnèiøíka - bývalého øeditele
ZUD, pana ing. Zdeòka Èelustky - bývalého øedi-

Uspoøádat tuto výstavu, která by pøipomenula
široké veøejnosti, pøedevším pak mladé genera-
ci, tvrdou práci v hornictví,jsme uvažovali nìkdy
v polovinì minulého roku, kdy
jsme si najednou uvìdomili,
že se blíží 30. výroèí od ukonèe-
ní tìžby uhlí u nás ve Zbùchu.
Proto hned po prázdninách jsme
se poprvé sešli, kde jsme si øek-
li, co vlastnì bychom mìli
na této výstavì prezentovat, co
by nejvíce vystihlo práci
v hornictví a zároveò zvýšilo po-
zornost zájemcù o tento druh na-
šeho výrobního odvìtví.

Slavnostní zahájení výstavy
probìhlo v pátek, 30. bøezna
t.r. v prostorách našeho obecní-
ho úøadu za pøítomnosti jak sa-
motného starosty, pana Ing. Ji-
øího Hájka,  místostarosty, pana

pokraèování na str. 4

Retrospektivy Zbůchu
Rád vzpomínám na vzácné chvíle s panem

Zdeòkem Koutským u nìho doma, pøi šálku kávy
a "študovali" jsme navzájem, co bychom døíve
dali do rubriky Retrospektivy Zbùšského zpravo-
daje.Tyto debaty nemìly dlouhého trvání, nebo�
vždy jsem rád ustoupil, protože jenom jakým zpù-
sobem dával najevo svùj zájem o naši spoleènou
vìc, to bylo pro mne potìšení . Bohužel, už není
mezi námi a tak hledám podobné nadšence, kteøí
se trošku zajímají o historii naší obce a byli by
ochotni se na stránkách našeho zpravodaje ro-
zepsat na jakékoliv téma. Podaøilo se mi jich
nìkolik najít a postupnì vám je budu pøedstavo-
vat..

V pøíštích èíslech se tak trochu budeme zabý-
vat historií jednotlivých domù ve Zbùchu, na Sta-
rém dole a v Èerveném Újezdì, kde dokonce
jedno stavení je zapsáno na Památkovém ústa-
vì v Plzni.

Èp. 281 - SOKOLSKÁ ULICE
V tomto èísle vám budou vyprávìt dvì dámy;

ta první v tomto domì žila a ta druhá pracovala.
"Koncem øíjna 1945 se naše rodina Makoòo-

va, tj. otec Václav a maminka Marta, bratr Zde-
nìk a já, pøestìhovala z Plznì do Zbùchu do
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pokraèování ze str. 3

Sokolské ulice èp. 281. Zde otec pøevzal firmu -
Ba�a. V té dobì jsme mìli sousedy nìmce, kteøí
èekali na odsun. Prodejna byla v domku ba�ov-
ského stylu, stavìného tak na 35 let, ovšem v té
dobì mìl již svá nejlepší léta za sebou. Pøesto,
pøi pøevzetí vypadal docela dobøe. Nahoøe v patøe
byly 3 menší místnosti, dole prodejna, malý sklad,
kuchyòka a výklenek s vanou. Voda se však mu-
sela èerpat ze studny na dvorku ruèní pákou (a to
byla práce! ), umístìnou ve skladu, do rezervoáru
v kuchyni. Voda byla špatná, používali jsme ji jen
na mytí a zalévání.Pitnou vodu jsme vozili ze
studny na námìstí naproti staré poštì. Domek
nebyl podsklepený a mìl rovnou støechu, takže v
létì bylo hrozné vedro a v zimì strašná zima.
Ještì na dvorku byla døevìná kùlna a záchod.
Pøesto maminka tam byla spokojená, hlavnì na
jaøe a na podzim, kdy klima jí vyhovovalo. Matka
pomáhala s prodejem otci, který mìl pøitom správ-
kárnu obuvi. Nìkdy poèátkem padesátých let se
prodejna pøestìhovala na námìstí, kde døíve mìl
krám pan Motyèka. Maminka pak jako vedoucí
firmy tam dosloužila až do penze. Firma také
nìkolikrát zmìnila název - Jas, Svìt, Obuv, ne-
vím už v jakém poøadí. Otec potom pracoval jako
skladník STS ve Stodì až do penze. Pokud vím,
prodejnu po matce pøevzala paní Anna Melicha-
rová a pak snad paní Eva Zajíèková, která pak
pøešla do Staré školy ( bývalé zdravotní støedisko
).Pùvodní ba�ovskou prodejnu pøevzala - Snaha -
vedená paní Birnbaumovou".

Jitka Nová

"Tento dùm byl postaven ve 30. letech firmou
- BA�A. Jeho životnost prý mìla být 30 let".

Vzpomíná na své tehdy nové pùsobištì paní
Birnbaumová  a pokraèuje: "V roce 1961, v èer-
venci jsem nastoupila do zdejší opravny obuvi po
paní Køiš�anové. V tomto domì bydleli Makoòo-
vi, kteøí døíve mìli prodejnu i opravnu obuvi.Když
jsem nastupovala, prodejnu obhospodaøovala
Obnova n.p. Plzeò. V roce 1962 pøevzala tento
podnik Snaha v.d. v Plzni. Prodejna do roku 1966
sloužila jako sbìrna obuvi a punèoch, které se
vozily do opravny v Plzni - Papírnická 4. V roce
1966 v záøí se rozšíøila oprava rolet, matrací i
výroba nového zboží v tomto smìru. V roce 1967
jsem zaèala s prodejnou zakázkové obuvi, která
se vyrábìla v Solní 12, Plzeò.Byla to pøevážnì
pánská obuv. Po nárùstu zamìstnancù v druž-
stvu Snaha, nástupem uèòù, vzrostla i prodejna
o prodej tìchto výrobkù. Prodávaly se uèòovské
výrobky a obohatil se prodej o P obuv, která byla
zákazníkùm cenovì pøijatelná. Do prodeje se
zaøadila i kožená galanterie. Tomuto celkovému
sortimentu pøispívala výrobní družstva Plzeò, Hory
Matky Boží, Nejdek , Pardubice, Bøeclav, Brno,
È.Budìjovice, Mnichovice, Jihlava, Náchod, Ta-
chov aj. Byla to prodejna oblíbená, ráda vzpomí-
nám a když procházím kolem, stále mám v oèích
vchod a výlohu prodejny. I když se to nedá srov-
návat s dnešními obchodními domy, bylo mi tam
30 let hezky.

 Dnes v tomto domì žije rodina Sojkova.
Helena Birnbaumová

Veèer pro klášter Chotìšov V.
dne 4. srpna 2007

Na programu této kulturní události bude vystoupení skupin historického šermu, které ve dvou bitvách
pøiblíží divákùm události tøicetileté války. Equites Coronae Carolinae a další šermíøská uskupení
drancování a støelbu z tìžkých dìl názornì pøedvedou. Skupina historického tance Arvena z Plznì
se nám pøedstaví bìhem celého programu ve tøech vystoupeních: v pásmu tancù inspirovaných kulturou
støedovìkého Irska, v sérii støedovìkých tancù na hudbu rakouské hudební skupiny "Jokulatores primae
noctis",  a v noèním pøedstavení ve spolupráci se šermíøskou skupinou Dobrohost. Hudbou støedovìku
a renesance nás provede soubor Gutta z Plznì.

Pouèení a zajímavé fotografie budeme mít možnost uslyšet a shlédnout bìhem dvou pøednášek. Ing.
arch. Jan Soukup nám objasní vývoj chotìšovského kláštera na pozadí dìjin dalších tøí západoèes-
kých klášterù v Teplé, Plasích a v Kladrubech. S dùmyslným  a tajemným systémem kanalizaèních štol
a podzemních chodeb nás seznámí pan Josef Øehák jun. v pøednášce nazvané: Historická podzemí
klášterù Plzeòského kraje.

O hudební produkci v prostorách jižní zahrady konventu se postará nìkolik plzeòských pøevážnì folk-
rockových hudebních skupin: Neboysa, Kramersias a køes�anská skupina Slyšíme ryby.

Po loòském úspìchu oživených prohlídek jsme se i v letošním roce nechali inspirovat bohatou historií
kláštera. Upoutat návštìvníky a  pøíznivce chotìšovského kláštera by mìl zcela nový scénáø tìchto
prohlídek. Dobrovolníci z øad plzeòské mládeže a Dramatického kroužku Salesiánského støe-
diska mládeže v Plzni, nám zahrají nìkolik dobových scének v místnostech a sálech konventu
kláštera.

Autorské ètení z knihy "Akorát že mi zabili tátu", nám pøednese pan Vojtìch Klimt v doprovodu
nìkolika písní od Karla Kryla, kterému bude tato èást programu již tradiènì vìnována. Závìr této akce
bude patøit recitálu Halky Kraèmerové, která hrou na altsaxofon, rozzvuèí a rozzáøí ztemnìlý kon-
vent chotìšovského kláštera.

Èasový program i bližší informace naleznete na adrese: www.klasterchotesov.net.
Záštitu nad touto akcí pøevzali opìt místopøedseda Senátu Parlamentu Èeské republiky Ing. Jiøí

Šneberger a námìstkynì hejtmana Plzeòského kraje Mgr. Olga Kalèíková, kteøí se této akce rádi
osobnì zúèastní. Pro nás klíèovou osobností, která velkoryse podporuje mnohé západoèeské  památky,
je Ing. arch. Jan Soukup, se kterým je tato akce neodmyslitelnì spojena a kterému patøí naše velké
podìkování.

Mediálními partnery této akce jsou: DENÍK, Katolický týdeník, Èeský rozhlas Plzeò, Rádio
Proglas a Rádio Šumava.

Veèer pro klášter Chotìšov V. se koná za fi-
nanèní podpory Plzeòského kraje. Tuto akci
rovnìž podpoøili: Mikroregion Radbuza a mìsto
Plzeò. Tradièními našimi pomocníky jsou dobro-
volníci z Obèanského sdružení Klášter Chotìšov,
ze Salesiánského støediska mládeže Plzeò a Osvì-
tové besedy Chotìšov, letošní novinkou je spolu-
práce s organizací Junák - svaz skautù a skautek
ÈR a její jednotkou s názvem Skautská ochranná
služba. Naše velké podìkování patøí všem dal-
ším osobám i organizacím, bez kterých by úspì-
chu této akce nebylo možné dosáhnout.

Vstupné na všechny èásti programu bude jed-
notné: dospìlí 80,-Kè, dùchodci a studenti 40,-
Kè a dìti do 15-ti let 20,-Kè. Program se koná
i za nepøíznivého poèasí a obèerstvení bude rov-
nìž zajištìno. Výrobky terapeutických dílen Ústa-
vu sociální péèe Stod bude možno zakoupit
v prostorách nádvoøí.

Tìšíme se na všechny návštìvníky, protože
svou úèastí pøispìjí a pomohou dobré vìci. Výtì-
žek této akce bude použit ve prospìch kláštera
a èást z nìho pøipadne na sbírku "Kup si své
okno". Jsme velmi rádi, že se tato akce  tìší rok
od roku stále stoupající návštìvnosti a že naše
snažení pøináší sice pomalé, avšak viditelné vý-
sledky.

Obèanské sdružení Chotìšovská vlna, které
tuto akci opìt letos poøádá, sdružuje pøevážnì
plzeòskou mládež s cílem jejich všestranného roz-
voje a to pøedevším dobrovolnickou prospìšnou
prací na obnovì a záchranì památek a historic-
kých objektù. V pøípadì chotìšovského kláštera
se pomoc naší skupiny mládeže datuje od roku
2000. Za tuto dobu se zde vystøídalo 120 bri-
gádníkù z øad dìtí, mládeže a dospìlých. Veèer
pro klášter Chotìšov je kromì grantù a dotací
jediným zdrojem financí pro naše aktivity v chotì-
šovském klášteøe. Pøijïte proto svojí úèastí pod-
poøit naše snahy o záchranu této jedineèné
a velkolepé barokní památky, která je nejen do-
minantou obce Chotìšov, ale která bude opìt
centrem a cílem tisíce turistù a zájemcù o historii
z širokého okolí.

Pokud pøijdete okusit kouzlo kláštera, který
již po osm století vyzaøuje do širokého okolí svoji
pozitivní energii, vìøím, že urèitì nebudete lito-
vat.                                  

 Stanislav Tomanec
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Jako každým rokem, i letos spoleèenství Ško-
da vyhlásilo své nejlepší zamìstnance v pìti ka-
tegoriích za uplynulý rok 2006.

V kategorii - Nejlepší dìlník - byl vyhodnocen
šestatøicetiletý zamìstnanec Škoda TVC s.r.o.,
pan VÁCLAV ZEMAN ze Zbùchu.

Už jeho dìdeèek, pan Rudolf Zeman, naroze-
ný v roce 1905, se v roce 1923 vyuèil v tomto
podniku. Též jeho otec Václav, narozený v roce
1937, pokraèoval v této tradici a v souèasné
dobì pracuje ve "Škodovce" i jeho starší bratr
Miloš, který vykonává funkci mistra v závodì

Machine Tool.
"Obor, který má budoucnost, je strojaøina",tvrdí

Václav Zeman a dodává "Tady v Plzni má strojí-
renství tradici, takže o lidi, kteøí se chtìjí uèit
práci na nových strojích, bude vždycky zájem".
Do závodu Škoda zamíøil Václav Zeman hned po
maturitì. Díky bohatým zkušenostem by dnes
ocenil, aby v technických oborech bylo na školách
více praxe. "Zaøízení, na kterých se ve firmách
vyrábí, jsou stále modernìjší. Kdo je bude znát
už ze školy, snadno najde zajímavé zamìstnání v
dobré firmì a každá znalost výroby je pro podniky velmi cenná - berou èlovìka, který už nìco umí, který
zapadne do týmu", øíká náš oslavenec Václav Zeman, který s dalšími pøevzal ocenìní na slavnostním
setkání v plzeòském Parkhotelu. R.Hrdlièka

Chválíme . . .
NEJLEPŠÍ ZAMÌSTNANCI SPOLEÈENSTVÍ ŠKODA - 2006

Ve ètvrtek 7. èervna krátce pøed jedenáctou hodinou dopoledne vyvrcholilo slav-
nostní otevøení nové výrobní linky symbolickým pøestøižením pásky, které provedl
generální øeditel B a BC a.s. pan Ing. Vladimír Tomášek spolu s hosty. Nová výrobní
linka betonových vibrolisovaných prvkù za sto milionù korun se stavìla zhruba od
záøi roku 2006 a v kvìtnu roku 2007 byl spuštìn zkušební provoz.

PODÌKOVÁNÍ
Jménem svým a celé mé rodiny

chci podìkovat zástupcùm našeho
obecního úøadu za vyjádøené

blahopøání k mému životnímu
jubileu, které mne i ostatní èleny

rodiny moc potìšilo.
Vladislav Švehla, Zbùch 137

STROM ROKU 2007
Již 6. rokem  vyhlašuje Nadace Partnerství,

která má sídlo v Brnì, soutìž o nejzajímavìjší
strom v Èeské republice. Tento strom nemusí
být ani památný, mùže být zajímavý svojí historií,
za jakých okolností byl èi aspoò mohl být vysa-
zen, resp.nepøímo urèit jeho stáøí, znát jeho ob-
vod, který se mìøí ve výšce 1,30m a pochopitel-
nì jeho výšku.
Zajímají vás výsledky všech roèníkù ?
1. ROÈNÍK - 2002 - vítìz POPOVSKÝ

JASAN U JÁCHYMOVA
(Karlovarský kraj)
Hlasovalo necelých 1.400 lidí

2. ROÈNÍK - 2003 - vítìz BUK U KOSTELA
V JIHLAVÌ ( kraj Vysoèina)
získal 6.064 hlasù - hlasovalo
26.454 lidí

3. ROÈNÍK - 2004 - vítìz ŠESTIKMENNÁ
LÍPA V ZÁMRSKU
(Pardubický kraj)
získala 4.817 hlasù - hlasovalo
16.498 lidí, poprvé se hlasovalo
prostøednictvím dárcovských SMS

4. ROÈNÍK - 2005 - vítìz TISÍCILETÝ TIS
U HRADU PERNŠTEJNA
(kraj Vysoèina)
získal 6.731 hlasù - hlasovalo
37.201 lidí

5. ROÈNÍK - 2006 - vítìz LÍPA NA HRADÌ
SÁDEK (kraj Vysoèina)
získala necelých 12.000 hlasù
- celkem hlasovalo
pøes 50.000 lidí

Do letošního roèníku vstoupila i naše obec,
když jsme se rozhodli, že pøihlásíme BUK ÈER-
VENOLISTÝ ( Fagus silvatica Atropunicea ).

Protože jsme bývalá hornická obec, kde na
zaèátku 20. století byla zahájena tìžba èerného
uhlí, usuzujeme, že i v tomto období byl vysazen
tento strom na poèest této události. Tento buk
má v obvodì - 3,20m / výšku cca 15m.

R. Hrdlièka

PSÍ VÝKALY
V poslední dobì pøichází na náš obecní úøad

mnoho lidí s prosbou "Udìlejte nìco s tìmi psími
výkaly". Je pravda, že v poslední dobì se majite-
lé psù nauèili mít své miláèky na vodítku, bohu-
žel vìtšina chovatelù nechá své psy udìlat potøe-
bu kdekoliv a co je zarážející, že výkaly nechají
na místì.

Proè si lidé poøizují psy ?
Psi jako domácí mazlíèci jsou rozšíøeni po ce-

lém svìtì a bylo tomu tak i v minulosti.Kolik je
asi psù v ÈR ? Pøesné èíslo neznáme, ale napøí-
klad podle odhadu èasopisu Pes - pøítel èlovìka,
lze uvažovat asi o jednom až dvou miliónech
psù. Jde o nezanedbatelné množství zvíøat, zvláštì
když si uvìdomíme, že v naší republice žije 10
miliónù obyvatel, což znamená, že v prùmìru

každý pátý obèan chová psa.Varující je fakt,že
pouze asi tøetina z tìchto psù je øádnì pøihláše-
ných a majitelé za nì platí poplatky. Pøitom ve
mìstech na chodnících èi v parcích jsou to tuny
psích výkalù,ve kterých se nachází široké spekt-
rum støevních bakterií a parazitù, z nichž nìkteré
druhy napø. salmonely, stafylokoky, škrkavky jsou
pøenosné i na èlovìka a mohou u nìho vyvolat
onemocnìní.

Pøitom staèí, pøi odchodu z domu, vzít s sebou
igelitový sáèek a výkaly nabrat a následnì hodit
do popelnice. Ano,máte pravdu,takto to vídávám,
ale bohužel jsou to zatím jedinci.

BERTE OHLEDY I NA OSTATNÍ
OBYVATELE !

 R. Hrdlièka
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Z èerné kroniky
obce …
… bìhem støedy nebo ètvrtka 22. bøezna 2007

ukradl nìkdo vozidlo mercedes v hodnotì 250
tisíc korun 36letému Plzeòanovi, který mìl auto
zaparkované v Hornické ulici pøed budovou zá-
kladní školy. . .

. . . ve støedu 28. bøezna kolem dvacáté dru-
hé hodiny vypukl požár na louce u novì postave-
ných domkù v ulici U Školky, kde se vznítila stará
suchá tráva. Silný vítr pak rychle rozšíøil požár do
okolí a plameny šlehaly do znaèné výšky. Požár
uhasila profesionální jednotka hasièù z Nýøan za
vydatné pomoci jednotky SDH Zbùch. . .

. . .  v sobotu 14. dubna ve veèerních hodi-
nách ponièila zaøízení na cvièišti SDH Èervený
Újezd skupinka podnapilých polských dìlníkù. . .

. . . v noci ze soboty 21. dubna na nedìli
kontrolovali policisté ve Vejprnicích, Líních, Zbù-
chu, Nýøanech a Tluèné mladistvé na dvou disko-
tékách a v devíti restauracích. Kontrolovali, za
hostinští nenalévají alkohol mládeži mladší 18
let a policisty doprovázela i pracovnice nýøanské-
ho orgánu péèe o dítì. Pøi této akci naèapali
strážci zákona pìt mladistvích, kterým namìøili

do jednoho promile alkoholu v dechu. Všichni
skonèili na obvodním oddìlení v Nýøanech, kam
si pro nì museli pøijít rodièe. Dle sdìlení policie
se tyto akce budou namátkovì opakovat. . .

. . . v pondìlí 7. kvìtna v odpoledních hodi-
nách vbìhla osmiletá holèièka v prostoru návsi
pøed nákladní vùz. Zranìné dìvèe se nacházelo
pod nákladním vozem a pøivolaná zdravotnická
záchranná služba ji pøevezla do plzeòské fakultní
nemocnice. Po nìkolika dnech bylo dìvèe pro-
puštìno z nemocnice . . .

. . . ve støedu 13. èervna krátce po pùlnoci
úmyslnì zapálil neznámý pachatel koberce slo-
žené v suterénu bytovky v ulici U Vleèky. Ještì
pøed pøíjezdem profesionálních hasièù se snažili
oheò uhasit Emil a Josef Gürtlerovi, kteøí jsou
èleny místního sboru dobrovolných hasièù. Oba
dva se pøitom nadýchali nebezpeèných zplodin,
pøièemž Emila Gürtlera odvezla záchranka na
ošetøení do nemocnice. Profesionálové z Nýøan
za pomoci dýchací techniky dohasili a odvìtrali
sklepní prostory a chodbu pomocí pøetlakového
ventilátoru. Pøi této akci zasahovala též jednotka
SDH Zbùch. Vèasným zásahem hasièù se poda-
øilo zabránit rozšíøení požáru v domì a tím zame-
zit vzniku velkých hmotných škod a pøípadnì i
ohrožení života obyvatelù domu.

Jiøí Hájek, starosta

POZOR, BUÏTE OPATRNÍ  !!!
Vážení spoluobèané, v souèasné dobì narùstá trestná èinnost podvodù a okrádání
starších obèanù.
 Pod rùznými záminkami se zlodìji vnucují do bytù a domù, napø. nabídka prodeje
zboží (deky, nádobí, boty ) nebo se vydávají za falešné zamìstnance elektráren,
vodáren, plynáren, kdy napø. nabízejí vrácení pøeplatkù za energie.
Proto zamykejte obydlí i pøi pohybu kolem domù, nepouštìjte cizí lidi do bytù.
Volejte ihned linku 158 pøi zjištìní jakéhokoliv pohybu cizích a podezøelých osob
a vozidel po vesnici nebo osobním kontaktu s takovými osobami.

Vaše Policie Èeské republiky

Taky jste v minulosti obèas
slyšeli takové vìty, dovoluji
si nyní oslovit zástupce star-
ší generace, že kdybychom
prodali švédùm èi pøímo ame-
rièanùm haldu na Starém
dole, že jsme mohli být bo-
hatí a další názory na toto
téma ?
Pøed èasem èasopis Instinkt vytiskl zají-
mavý, obšírný èlánek o geopolymerech,
ve kterém se autor zmiòuje i o výše zmí-
nìné haldì u nás na Starém dole. Byla
by škoda tento èlánek krátit a tak v po-
dobì seriálu vám ho pøedkládáme v pù-
vodním rozsahu.Pohled na haldu na Starém dole

OD PYRAMID
K RAKETOPLÁNU

ÈÁST 1.
Když na egyptologickém kongresu

v Lyonu v r. 1974 vyslovil prof. Jose-
ph Davidovits hypotézu, že øada egypt-
ských pyramid vznikla zøejmì z tvár-
nic "umìlého kamene", vyvolal tím šok
a pobouøení.Dnes vše nasvìdèuje
tomu, že mìl pravdu.

Kamenná kaše nade vše - prakticky
jakýkoli kámen lze vytvoøit umìle, a to s takovou
dokonalostí nápodoby,že od pøírodního se dá roz-
lišit jen velmi specializovanou analýzou. Špièkový
francouzský fyzik to dobøe vìdìl a tak si položil
logickou otázku : Mohli dìlníci pøed pìti tisíci lety
dostat obrovské kvádry do takových výšek, když
nemìli dùmyslné transportní mechanizmy a ne-
znali ani kolo? Dospìl k názoru, že nikoli. Zato
ho napadla  daleko pravdìpodobnìjší teorie.
Ke stavbì pyramid využívali stavebníci období zá-
plav , kdy se Nil rozlil do daleka. Tehdy snášeli
mokrý písek z nejbližšího okolí, na místì ho pì-
chovali do forem, smísili s aktivaèními prostøedky
a pak nechali slunce, aby smìs postupnì vysušilo
a promìnilo v litý kámen. Teorii Josepha Davido-
vitse dnes podporují nejen dochovaná vyobrazení
a hieroglyfický zápis na ètyøech staroegyptských
tabulkách, ale i øada dùkazù z pozdìji provede-
ných laboratorních zkoušek. Nerost, z nìhož jsou
pyramidy postaveny, obsahuje vodu, pohlcuje zá-
øení a jsou v nìm nepatrné vzduchové bubliny.
Nic z toho se u pøírodních kamenù nevyskytuje.
Navíc jsou nìkteré složky vzorkù z pyramid amorfní
(nezkrystalizované) a uvnitø vzorku lze najít rov-
nìž vlasy. A když kvádrem vedete øez, zjistíte,
že ve spodní èásti je hustìjší než v horní.Vše tedy
nasvìdèuje tomu, že stavitelé ve starém Egyptì
používali vyspìlou technologii, která využívala do-
stupných pøírodních zdrojù (vápenec,voda,jíl,soli)
k výrobì "geopolymerického betonu". Obrovské
a neuvìøitelnì pøesné tvárnice pro stavbu pyra-
mid dìlníci neotesávali z kamenných kvádrù vy-
tìžených v lomech Toura a Maadi poblíž Gízy,
nýbrž je vyrábìli z "kamenné kaše", kterou ve vel-
kém míchali v mìlkých píseèných nádržích a poté
vylévali a pìchovali do pøedem pøipraveného døe-
vìného šalování. Tomu, aby se dalo zjistit pøesné
složení takto vzniklých blokù, dosud brání odpor
egyptologù. Musíme se proto spolehnout na od-
hady prof. Davidovitse. Podle nich obsahují tvár-
nice 93 - 97 procent složek pøírodního vápence,
zbytek tvoøí pojivo. V nìm pøevažuje kaolinitický
jíl z vápence v Gíze, podstatný je pøídavek žíravé
sody(ta pochází ze spalování palmového døeva
a natronové soli), která výslednou hmotu pojiva
zmìnila v geologické lepidlo.Egyp�anùm se tak
podaøilo vytvoøit geopolymerický cement chemic-
ky srovnatelný s pøírodním kamenem, který pojí
skály. To je dùvod, proè geologové nemohou kla-
sickou metodou krystalografické analýzy rozlišit
pøírodní vápenec od umìlého. Vynalézavost a um
tvùrcù si zaslouží obdiv:kdyby byly egyptské pyra-
midy postaveny z nejkvalitnìjšího souèasného
betonu,byly by se už dávno rozpadly.

Konec 1. èásti
 Vít Straòák - autor èlánku
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Obecní knihovna ve Zbùchu spo-
lu s Obecním úøadem vyhlásily
"Výtvarnou soutìží" pro žáky
6.-9. tøíd. Téma soutìže bylo
"Moje nejmilejší kniha - literár-
ní postava".

Soutìže se zúèastnilo celkem 25 dìtí:
6. tøída  -  15 žákù
7. tøída  -  5 žákù
8. tøída  -  5 žákù

Nejlepší výkresy byly vyhodnoceny a odmìnì-
ny knihou a diplomem. Ostatní žáci, kteøí se zú-
èastnili, byli také odmìnìni diplomem a èokolá-
dou.

Chtìla bych podìkovat Obecnímu úøadu ve
Zbùchu za zakoupení cen.

Ceny byli pøedány 31. 5. 2007 v základní
škole ve Zbùchu za nejlepší výkresy:

6. tøída:
1. místo Strašíková Tereza
2. místo Dolejšová Tereza
2. místo Soranzo Valentina
3. místo Ryliaková Zuzana
3. místo Beran Josef

Hájková Tereza
Hofman Tomáš
Janka Adam
Kantová Andrea
Kaas Samuel
Lorenc David
Plocar Dominik
Procházka Jan
Šindeláøová Tereza
Zemanová Karolína

7. tøída:
1. místo Štaifová Veronika
2. místo Mašková Lucie
3. místo Štusková

Holá Andrea

8. tøída
1. místo Lischková Kvìta
2. místo Louda
3. místo Štusková

Drábová M.
Š�astná L.

Ze všech výkresù byla uspoøádána výstava v Obec-
ní knihovnì.

V sobotu 2. èervna odpoledne se konal ve
Zbùchu u hasièské zbrojnice dìtský den, který
poøádali dobrovolní hasièi za podpory obecního
úøadu. Program zábavného odpoledne byl sesta-
ven z ukázky Policie ÈR, zásahu profesionálních
hasièù z Nýøan, ukázky zdravovìdy a rùzných sou-
tìží pro dìti. Celý program moderovala paní Ka-
liská.

Tentokrát musím zaèít podìkováním všem ro-
dièùm, kteøí s námi bìhem roku spolupracovali .
Díky nim se z dìtí stávali krásní øemeslníci a
pracovníci rùzných profesí. Øemesla a profese
nás provázely celý školní rok. Dìti tyto své role
braly zcela vážnì a prožívaly tak mnoho pìkných
zážitkù na našich spoleèných akcích.

Dìtský karneval:
I dìtský karneval se odehrával v tomto duchu.

Na parketu se objevili  zahradníci, švadlenky,
kuchaøky i kuchaøi, doktorky, opraváøi, mechani-
ci, ale i historický pøíslušník (VB) z minulého sto-
letí.. Všichni pod dohledem lékaøského týmu uèi-
telek MŠ.

Karneval zahájila promenáda a pøedvádìèka
profesí. Každý umìl své pracovní zaøazení správ-
nì pojmenovat a pøinesl si s sebou i pracovní
náèiní pøíslušné profese. Prezentace na lavièce
se dìtem vyvedla jako modelkám na mole.

Po úvodním taneèku následovaly øemeslné dis-
ciplíny.

- pøevážení "cihel"
- nošení pytlù mouky

(rodièe pøenášeli dìti na zádech)
- stavìní komínù a jiné
Dìti závodily s nasazením. Co by také za slad-

kou odmìnu neudìlaly.
Opìt následoval tanec, vyzvány byly i mamin-

ky a samozøejmì i tatínkové èi babièky.
Pìkné odpoledne bylo zakonèeno malým dá-

reèkem, který si dìti odnesly domù. Jak jinak
než pracovní pomùcky - bábovièky a lopatky na
písek a kdo nezaváhal také nafouknutý balónek
z výzdoby.

Staroèeský jarmark:
To je ta pravá pøíležitost pro øemesla!

Tak jsme v tomto duchu oslavili i pøíchod jara.
Dìti postupnì pøipravily drobné dárky do stánkù.

Na škaredou støedu jsme se v mateøské škole
sešli, ale vùbec nikdo nemìl dùvod se mraèit.

V krátkém stylovém vystoupení s písnièkami
a øíkadly dìti napodobovaly rùzná øemesla.

Pøivítala nás selka Anièka, v písni "Mùj táta
byl…" vystoupili kováø, kuchaø + kuchaøky, mly-
náøka, pekaøka, cukráøky, švadlenky, kominíci
a zedník. Se zahradníèky jsme si zazpívali

"Šel zahradník…" a mlynáøùm pøi písni "Jsou
mlynáøi…" krásnì klapala mlýnská kola. Vystou-
pení zakonèila spoleèná píseò "Dìlání", vždy� pøe-
ce dìlání všechny smutky zahání!

Pak už následoval nefalšovaný jarmark.
Dìti ve stáncích nabízely své výrobky:
- krejèí Pepèa Jehlièka

- šaty pro maminky
- perníkáø Dobroslav Medový

- imitace perníèkù
- kvìtináø Kvìtoslav Pivoòka

- papírové tulipány a snìženky
- kuchaø František Dobrota - ozdobené

vaøeèky a náramky z tìstovin
- kováø Boøivoj Kopýtko

- podkovièky z hlíny
- kominík Radovan Štístko - knoflíky

pro štìstí a štìstíèka (s pøekvapením)
- cukráø Vilém Buchta - peèené zajíèky
- selka Káèa Tvarohová - svatební

koláèky

Naši øemeslníci mìli velkou radost, že šly dár-
ky na draèku a krámky zùstaly brzy prázdné.

Následovalo malé posezení s pohoštìním
a jak jinak než s výrobou velikonoèní dekorace,
kterou si dìti odnesly domù.

Rodièe spolu s dìtmi opìt pøedvedli svou zruè-
nost. Tyto tvoøivé dílny pøi spoleèných slavnos-
tech se velmi osvìdèily a jsou vždy pìknou náplní
našich setkání.

Když se øekne záchranáø :
Jedna ze zásad, kterou se s dìtmi snažíme

naplòovat, je zásada - "POMÁHAT".
Tato zásada je podstatou profese záchranáøe.

Záchranáø je však pro dìti velmi široký pojem.
A protože  leteckou záchrannou službu máme

za humny, vydali jsme se na návštìvu.
"Záchranáøem" se mùže stát v podstatì

každý z nás. Tato profese zahrnuje spoustu zají-
mavých zamìstnání - lékaøe, zdravotní sestøièku,
palubního technika, pilota, leteckého záchranáøe
a spoustu profesí, které však zùstávají v pozadí,
ale jsou neménì dùležité. (zajištìní letového pro-
vozu, mechanici, dispeèeøi…) Je to soubor profe-
sí, kde se jedna bez druhé neobejde. Dohromady
je to však sehraný, perfektnì fungující tým lidí
jehož cílem je pomáhat druhým v nesnázích.

Naše dìti byly nadšeny nejen technikou, kte-
rou mìly možnost sledovat pøímo v akci - pøi
startu, pøistání i údržbì. Mohly nahlédnout do
zákulisí øízení letového provozu, do technického
zázemí, setkat se s lidmi, které možná i potkává-
me, ale až pøi pohledu na jejich pracovní nasaze-
ní si uvìdomíme jejich profesionalitu. Tito lidé
nejen v dìtech, ale i v nás vzbuzují zasloužený
obdiv.

Pro dìti to byl nezapomenutelný zážitek, kluci
ani nedýchali, nìkteøí zapomnìli i zlobit protože
dotknout se, nebo nasednout do vrtulníku, èi vy-
zkoušet si helmu pilota se nepoštìstí každému.

Dìkujeme všem, kteøí nás mile pøijali a zvláš�
panu Františkovi Lukešovi, který se nám celou
dobu vìnoval, za zajímavý výklad. Bylo to moc

Øemesla v POHÁDCE

pokraèování na str. 8
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pokraèování ze str. 7

pouèné a urèitì se zase pøijedeme podívat, pro-
tože každý, už od nejútlejšího vìku by mìl vìdìt
co vše obnáší, když nám nad hlavou proletí zá-
chranáøský vrtulník, kolik lidí se podílí na záchra-
nì lidského života.

Za to všem patøí velký dík! Dìkujeme.

Šel zahradník do zahrady…:
Ve ètvrtek 26.4. 2007 bylo v naší ulici "U

Školky" aut jako pøed veselkou. Nikdo se však
nešel veselit, ale všichni pøišli pøiložit ruku k dílu
a pomoci s jarní úpravou školní zahrady. Dìti,
maminky, tatínkové, bráškové i sestøièky. Nì-
kteøí si odnesli i tøíkolku k opravì domù.

Zahradníci, opraváøi, natìraèi - všem šla práce
od ruky. Zvládli jsme vylepšit pìstitelský koutek
o nové paøeništì, uklidit altán a sklad hraèek,
oøezat suché vìtve lesních stromkù, natøít do-
pravní høištì, obnovit nátìr støech zahradních
domkù, po zimì opìt zprovoznit houpaèky a klou-
zaèku, upravit chodník. Naše dìti jsou zvyklé

úèastnit se tìchto prací spolu s rodièi. Jsme rádi,
že rodièe jim jsou dobrým pøíkladem.

Není nic jednoduššího, než zjednat si firmu,
která práce provede, ale samozøejmì chce také
øádnì zaplatit. Napøíklad dopadová plocha pod
houpaèky dle norem EU, kterou jsme za pomoci
rodièù v loòském roce vlastnoruènì vybudovali
pøijde, bez legrace na 50 000,- Kè. Tyto pro-
støedky jsme díky našim pomocníkùm mohli in-
vestovat do nového vybavení tøídy A. A letošní
ušetøené prostøedky opìt rádi využijeme na vy-
lepšení prostøedí a vybavení školy.

Vždy� "školné", které za své dìti rodièe platí
by nám bylo líto utratit za to, co spoleènými sila-
mi zvládneme sami.

Je fajn, že jste naši spoluhráèi, protože všichni
jsme na jednom høišti a mùžeme tak spoleènì
dávat góly.

Všem našim partnerùm dìkujeme a pøejeme
pøíjemnou dovolenou, dìtem pìkné prázdniny.

Kolektiv MŠ POHÁDKA Zbùch.

Støípky ze základní školy ….
Den Zemì

23. 4.  na naší ZŠ probíhal další projektový
den ke Dni Zemì. Na 1. stupni projekt nesl ná-
zev Dary Zemì. Cílem tohoto projektu bylo se-
známení dìtí s využitím pøírodních zdrojù pro èlo-
vìka. Ve tøídách dìti pracovaly na téma: Døevo,
Voda, Slunce, Horniny a nerosty, Vzduch. Dìti si
kladly otázky: Proè svítí slunce? Z èeho se skládá
vzduch? Proè nám nikdy nedojde voda? Co je to
pùda a odkud se bere? To jsou vše otázky, které
si mohou pokládat všichni, kteøí se ptají, co nám
Zemì dává, jaké dary nám nabízí. Na 2. stupni
byly jednotným tématem stromy. Žáci 6. a 7.
tøídy zasadili dvì sakury pøed školou, žáci 8. a 9.
tøídy zasadili u domu s peèovatelskou službou
dvì okrasné jablonì. Všichni žáci druhého stup-
nì pak také sbírali odpadky v okolí školy
a na návsi.

Naším cílem je vést dìti k ochranì pøírody
a udržování životních podmínek na Zemi. Nejen
dìti, ale i my dospìlí bychom si mìli uvìdomit, co
pro nás Zemì znamená a jakou cenu má pro náš
život.

"Zátiší u kontejnerù na tøídìný odpad"

Uvìdomujeme si my dospìlí, co pro nás Zemì
znamená. Uvìdomujeme si, jaký pøíklad dáváme
svým dìtem?

Velikonoèní dílny
a výstava v ZŠ

30. bøezna se všichni školáci zbùšské ZŠ pro-
mìnili ve zruèné výrobce velikonoèních dekorací.
Žáci 1. stupnì se vìnovali vyrábìní dekorací

Mìly radost, že o jejich výrobky byl velký zájem.
Výtìžek z této akce byl použit pro velmi lákavou
akci pro dìti.

 Paní vychovatelka pozvala klauna Ronalda
z McDonaldu. Nejenom, že s nimi hrál rùzné hry,
ale i pro všechny mìl pøipraveny dárky.

 Dìti si s ním zasoutìžily, zatanèily a užily
spousty legrace. A na závìr si všechny dìti po-
chutnaly na tolik u dìtí oblíbených pochoutkách
z McDonalda.

MDD
Ke Dni dìtí si každá tøída pøipravila svou ná-

plò, jak oslavit tento den.Naši nejmenší se uèili
hravou a zábavnou formou tábornièit, druháci
spolu se tøe�áèky a svými uèitelkami vyrazili
na kolech k Pøehýšovskému rybníku a testovali
svoji zdatnost, ètvr�áci a pá�áci navštívili Zoo. Žáci
druhého stupnì mìli sportovní utkání na høišti.
Poèasí všem pøálo a den se vydaøil a velmi líbil.

Návštìva letecké záchranné
stanice

V pátek 15. 6. dìti školní družiny a vìtšina
tøe�áèkù vyrazily na kolech do Líní do letecké
záchranné stanice. Zde si prohlédly záchranný
vrtulník a byly seznámeny s celou touto stanicí
a s její èinností. Dìti byly nadšené a i tento den
považovaly za velmi zajímavý a zdaøilý.

Družinová pøespávanka
Na 26. èervena se všechny družinové dìti už

nemohly doèkat, protože se konal již tøetí roèník
družinové pøespávanky. Èekaly je zde soutìže,
hry  a všichni si zažili malá dobrodružství v noèní
ŠD. Strach nìkteøí urèitì mìli, ale byli stateèní
a slzièka se žádná neobjevila.

Aukce ve 3. tøídì
Velmi zajímavá a zdaøilá byla i 1. veøejná auk-

ce výtvarných prací žákù - malých šikovných umìl-
cù 3. tøídy. U rodièù i prarodièù se setkala
s kladným ohlasem.

Pøání
Na závìr bych chtìla popøát všem dìtem

i pracovníkùm školy krásné a dlouhé prázdniny.
Uèitelkám, uèitelùm, vychovatelce a všem ve-
doucím kroužkù chci podìkovat za jejich nároè-
nou  práci s dìtmi a popøát naèerpání hodnì sil
na další školní rok, aby pro dìti pøipravovali po-
øád zajímavé akce.

Blanka Hájková, ZŠ Zbùch

z korálkù navlékaných na drátky,postavièek ze sle-
pených piškotù, vìncù z pøírodních materiálù,
batikování vyfouklých vajíèek nebo pletení po-
mlázky. Na 2. stupni pekli a zdobili perníèky,
z balonkù vyrábìli velká velikonoèní vajíèka, bar-
vili vejce tradièní voskovým zpùsobem, zdobili ke-
ramiku ubrouskovou technikou a vyrábìli obráz-
ky z barveného slaného peèiva. Z velmi krásných
výrobkù byla následující dny uspoøádaná výstava
pro rodièe a celou veøejnost. Výstava byla hojnì
navštívena a dospìlí vyjadøovali samá pochvalná
slova na šikovnost dìtí a nápady paní uèitelek.

I letošní výstava žákovských prací na téma -
Velikonoce, potvrdila šikovnost dìtí.

Velikonoèní jarmark ve školní
družinì a návštìva klauna
Ronalda

I dìti v ŠD s paní vychovatelkou Martinou Vác-
lavovou pilnì pracovaly a vyrábìly krásné veliko-
noèní dekorace. Vyrobily spousty nádherných vìcí,
které pak prodávaly na velikonoèním jarmarku.
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Naše obec
Když jsme se zaèali zajímat v prvouce o naší

obci, tak jsme o všem chtìli udìlat knížku. Do-
stávali jsme od paní uèitelky pracovní listy s mno-
ha úkoly.

Jenže, my jsme nevìdìli spoustu vìcí, tak jsme
šli do poèítaèové uèebny a koukli jsme se na
internet na adresu:www. zbuch. cz.
Øadili jsme ulice podle abecedy, také jsme

rýsovali dùm budoucnosti, pracovali s básnièkou
Cestièka k domovu, zjiš�ovali informace o historii
obce, co všechno vím a nebo si zjistím i o souèas-
nosti obce, kreslili jsme dùm, kde bydlím, vyplnili
køížovku, navrhli novou školu.

Také jsme byli na obecním úøadì na exkurzi,
uskuteènily se tam i svatby.

Pak jsme šli na náves kreslit kaplièku.
Hodnì jsme o Zbùchu zjistili.
Bylo to super a chci zopakovat!!!

Napsala Veronika Chvostová

Nedávno jsme dodìlali knížku o tìlu a
už jsme vìdìli, jakou knížku udìláme jako
další - o Zbùchu. V knížce je plno informa-
cí, které jsme zjistili na stránce www.
ZBUCH. CZ a taky z knihy o Zbùchu a dále
na obecním  úøadu.

Paní uèitelka nám pøipravila mnoho
úkolù.

Jako tøeba otázky o historii obce a taky
o souèasnosti obce, køížovky a rùzné kres-
lení jako tøeba kreslení domu budoucnos-
ti, a každý si mìl vybrat, jestli narýsuje
policejní stanici, školu, rozhlednu, továr-
nu a nebo  muzeum.

Pøi výtvarné výchovì jsme šli kreslit
kaplièku a to mne bavilo nejvíc. Kaplièku
jsme pak obtáhli tuží. Moc se mi to líbilo,
už se tìším na další knížku.

Napsal David Foud

Informace o Zbùchu
Jednoho dne jsme se celá tøída rozhodli, že

bychom se  chtìli  dozvìdìt více informací o naší
obci Zbùch.

Každý si chtìl  udìlat svou knížku.
A tak jsme zaèali pracovat.
Pøáli jsme samé dobré vìci Zbùchu. Ale dìlali

jsme nejdøív pracovní listy a všechny informace
jsme zjistili na internetu a nebo v knížce Zbùch
od pravìku k souèasnosti. Dále jsme kreslili náš
dùm a doplnili køížovku o obci, seznámili se s
historií obce a souèasností, pracovali jsme s bás-
nièkou Cestièka k domovu, rýsovali jsme továr-
nu, mìsto, vesnici, ulice a dùm budoucnosti. A
další den jsme šli na obecní úøad a tam jsme se
sešli s paní Šilhanovou, seznámili jsme se s pa-
nem místostarostou a také jsme zkoušeli svatby
a bylo to nádherné.

Další den jsme šli k hasièárnì a tam jsme
všichni zaèali nakreslovat obraz naší kaplièky.
Všem se to moc povedlo a všichni dostali jedniè-
ku. Nejprve jsme to kreslili tužkou a pak jsme to
obtáhli tuží a mìli jsme hotovou titulní stranu a
nadpis byl Zbùch- naše obec.

Moc se to všem líbilo a chtìli bychom to dìlat
znovu, protože to bylo  moc užiteèné.

Napsal Zdenìk Katera 3. tøida

Jednoho dne jsme se uèili jako vždy pr-
vouku , ale o obci.

Tak jsme si øekli a domluvili se , že si
udìláme o tom knihu. Paní uèitelka udì-
lala listy, které jsme museli vyplnit, ale
my jsme toho moc nevìdìli, tak jsme šli
na internet na (www. zbuch . cz) hledat
odpovìdi a ještì v malé knize Zbùch od
pravìku k souèasnosti. Dìlali jsme spous-
tu úkolù napø. co pøeji Zbùchu, co ještì
nevím a co si zjistím, kreslili jsme kapliè-
ku, dùm budoucnosti a ještì nám Anièky
maminka vytiskla mapu Zbùchu a kdo
chtìl mohl tu mapu nakreslit , bylo nás
málo: já, Martin Straka a Honza Koutský.
Trvalo nám to 3 nedìle.

Také jsme šli na Obecní úøad a tam nám
øekla paní Šilhanová nìjaké informace.
Tìch stránek do naší knížky bylo hodnì,
že jsem je ani teï všechny nevypsal. Se-
známili jsme se s  historií obce, doplnili
jsme køížovku a ještì 30 ulic jsme seøadili
podle abecedy. Mì se to moc líbilo a chtìl
bych to zopakovat a je to dobøe, že jsme
tu knihu udìlali, protože mám další do
sbírky a víme další zajímavosti o obci, kde
žijeme.

Napsal Tomáš Kovanda

Informace o Zbùchu
Jednoho dne  jsme se rozhodli, že udìláme

projekt o Zbùchu a sepíšeme knížku. Na titulní
stranì bude nakreslená kaplièka. Veškeré infor-
mace, jsme šli hledat na internet a taky v zelené
knížce o Zbùchu. Je to prima, dìlat knížku o
Zbùchu, protože se taky nìco dozvíme o vesnici,
ve které bydlíme.

Byli jsme na Obecním úøadì a paní Šilhanová
nás dokonce i oddala. Bylo to moc prima, pro-
hlédnout si všechno na Obecním úøadì.

Závìr je:moc se mi to líbilo a chtìla bych to
ještì zopakovat.

(Napsala Kamilka Michnerová)

Moje obec
Pár dní poté, co jsme skonèili knížku Lid-

ské tìlo, tak nám paní uèitelka oznámila, že
bychom mohli dìlat knížku o Zbùchu.

Tato knížka se nám moc povedla. Zdùraz-
òuje vše o naší obci, její minulost i budouc-
nost, prostì knížka pro nás. Ale tahle knížka
nebyla jediná, která naši mysl zvìtšovala, doma
jich máme už nìkolik a urèitì jsou všechny
ještì zachovalé. Paní uèitelka nám poøád vy-
hrožuje, že je pøestaneme dìlat, protože zaèí-
náme být línìjší. Zatím to vypadá, že se její
výhružky nenaplní. Napsala Kristýna Kašová

MOJE OBEC
Celý mìsíc jsme tvoøili ve škole knížku s ná-

zvem "Moje obec". Na titulní stranì je kaplièka z
naší návsi. V knížce  máme nìkolik básnièek,
mnì se nejvíce líbí  Naše hymna, kterou složila
celá  tøída. Už jsme ji zpívali i na akademii.

Do knížky jsme kreslili nìkolik obrázkù napø.
továrnu, dùm budoucnosti nebo dùm, kde byd-

lím. Nejtìžší bylo nakreslit znak Zbùchu. Na jed-
né stránce je také køížovka a na jedné sluníèko
s názvem "Co pøeji Zbùchu".

Pøi hodinách prvouky jsme na internetu hledali
informace z historie a souèasnosti Zbùchu. Sou-
èástí knížky je i mapa a abecední seznam všech
zbùšských ulic.

Celá práce byla moc prima.
Napsal Aleš Bøezna

Naše obec
Jednou jsme s rozhodli udìlat projekt o Zbù-

chu  a ze všech informací složit knížku.
Na titulní stranu jsme nakreslili kaplièku, taky

jsme dìlali
køížovku , kreslili dùm, kde bydlím. Nakreslil

jsem mapu celého Zbùchu. Seøazovali jsme ulice
podle abecedy. Potom jsme na pracovní list psali
o souèasnosti obce a co všechno vím a nebo si
zjistím. Rozdali jsme si mapu a taky co vesnice
má a nebo nemá a co má mìsto a nebo nemá.
Potom jsme si mìli udìlat dùm budoucnosti a
ještì jsme pracovali s básnièkou Cestièka k do-
movu.

 Zbùchu jsme popøáli samé dobré vìci a super
byla i  návštìva na obecním úøadu.

Všechny informace jsme shromáždili a  v poèí-
taèové uèebnì  napsali na poèítaèích. Moc se mi
to líbilo a chtìl bych to zopakovat.

 Napsal  Martin Straka

Den dìtí
1. 6. 2007 byl Den dìtí. Naším pøáním bylo,

abychom jeli na kola. A tak jsme se i s koly
vypravili do Pøehýšova. Jeli jsme tam s druhou
tøídou. Tento výlet byl o tom, abychom nìco vydr-
želi-témìø 23 kilometrù. Když jsme koneènì do-
razili do Pøehýšova, blížilo se poledne. Koupila
jsem si tam nanuka. Potom jsme jeli k rybníku za
Pøehýšovem, tam jsme se obèerstvili a jeli po
polní cestì podél dálnice. Já, Nikol a Romana
jsme jely jako husy když jdou za sebou a potom
jsme jeli jako medvìdi, když jdou vedle sebe.

Mìli jsme asi osm pøestávek, než jsme dorazili
zpìt do Zbùchu.

Tento Den dìtí byl moc pìkný.
Napsala Kristýna Kašová-3. tøída

Den dìtí
Na Den dìtí 1. 6. 2007 jsme se rozhodli, že

pojedeme s druhou tøídou na kolech do Pøehýšo-
va. Vyjeli jsme v osm hodin. Jeli jsme polní a lesní
cestou. Když jsme dorazili do Pøehýšova, koupil
jsem si tam obèerstvení a pak jsme jeli zpátky
podél dálnice. Návrat byl v pùl 12.

Výlet byl pìkný a chtìl bych to zopakovat.
Napsal Daniel Šilhavý -3. tøída

Den Dìtí
Dne 1. 6. 2007 se uskuteènila oslava Dne

dìtí. Domluvili jsme se, že pojedeme na kolech,
protože nám to nahradí ètvrteèní tìlocvik. Odjíž-
dìli jsme brzy ráno a jeli jsme do Pøehýšova a
spoleènì s námi na kolech šlapala také druhá
tøída.

pokraèování na str. 10
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pokraèování ze str. 9

První zastávka byla u Diossu, kde jsme se
nasvaèili. Pak jsme jeli úzkou stezkou, ale nikdo
se nevyboural. Za to až v kopci Ondra Bauer
dìlal machra a vyboural se na freestylovém kole.
Paní uèitelka mu vynadala. Když jsme dorazili do
Pøehýšova, v obchodì jsme nakupovali nanuky a
pití. Pak jsme jeli zpátky. Holky už byly unavené
a nìkteøí kluci také. Ale pøed školou jsme dostali
odmìnu:kluci fotbalistu mikrostar a holky plyšá-
ky.

Bylo to super!!!Chtìl bych to zopakovat…
Napsal Dominik Wohlgemuth - 3.tøída

Coca - Cola  DANCE TEAM
Velkého úspìchu dosáhly dívky II.stupnì základní školy ve Zbùchu. V taneèní soutìži Coca - Cola

DANCE TEAM se probojovaly až  do  pražského finále, které se konalo 7. - 8.6. 2007 v Praze na
Strahovì, kde obsadily koneèné 7.místo.

 Soutìže se zúèastnilo 100 týmù z celé
Èeské republiky. Odborná porota nakonec
rozhodla o následujícím výsledném poøadí
v soutìži Coca-Cola Dance Team 2007:

1. místo:ZŠ Èelechovice na Hané
2. místo:ZŠ Máj II. Èeské Budìjovice
3. místo:13. ZŠ Chomutov
4. místo:ZŠ Lipník nad Beèvou
5. místo:ZŠ Ústí nad Labem (Palachova 37)
6. místo:ZŠ Veverská Bítýška (Brno- venkov)
7. místo:ZŠ Zbùch
8. místo:ZŠ Boskovice (Blansko)

VÝTVARNÝ
KROUŽEK

Navštìvuji výtvarný kroužek, který se koná
každé úterý od 17 - 18 hod. pod vedením bu-
doucí uèitelky výtvarné výchovy a èeského jazyka
- Adély Kupkové. Jsem velice ráda, že tento krou-
žek byl znovu zaveden. V posledních letech se na
této škole vìtšinou poøádaly jen aktivity, zamìøe-
né na sport, ruèní práce èi hudební výchovu, ale
na kroužek s výtvarným zamìøením se od odcho-
du paní uèitelky Hrubé ponìkud zapomnìlo.

Moc si cením toho, že tvoøíme skvìlou partu
a možná proto nás tato èinnost baví. Paní uèitel-
ka má zajímavé nápady a moderní metody.

Veronika Štaifová

Návštìva divadla
V úterý 6. 3. 2007 navštívili žáci druhého

stupnì ZŠ spoleènì s uèiteli pražské divadlo La-
terna magika. Všichni záøili skvìlou náladou a
tìšili se na vystoupení s názvem Casanova.

Já jsem byla mezi úèastníky této akce a mu-
sím øíci, že i pøesto, že pøedstavení bylo nároèné
a vcelku dlouhé, moc se mi líbilo. Ano, sice jsem
èekala jiný styl vylíèení života slavného Giacoma
Casanovy, známého jako svùdce žen, ale poèá-
teèní nedùvìru vyrovnalo skvìlé propojení hudby,
filmu a tance.

Zcela jistì nejsem sama, komu se toto pøed-
stavení líbilo a ráda pojedu i na jinou  kulturní
akci.

Veronika Štaifová - 7. tøída, ZŠ Zbùch

NAŠI JUBILANTI
Duben Josef Bureš

Vìra Vyèichlová
Zdeòka Šilhavá
Rùžena Pøibáòová
Vladislav Švehla
Hana Šnajdrová
Jaroslav Šedivec
Fernand Denk

Kvìten Vojtìch Niesta
Jiøina Maøíková
Anna Matìjù

Èerven Reinhold Pluhaø
Lumír Langhans
Miroslav Bacík
Božena Barešová
Alžbìta Becková
Valerie Ryšková
Rudolf Neubauer

"Memoriál Jana Motyèky 2007"
Kategorie dìti: 1. Èervený Újezd

2. Zbùch
3. Litice

ženy: 1. Èervený Újezd

muži :1. Èervený Újezd
(obhájili putovní pohár)
2. Zbùch
3. Vejprnice

Text a foto: J. Šlauf

KADEØNICTVÍ - HOLIÈSTVÍ

LenkaSchejbalová - ZBÙCH
objednávky na telefonu: 728 480 112

Celostátní reakitní spoleènost FINREKA
123reality.cz                                             123reality.cz

Koupíme nebo zajistíme prodej Vašeho domu, bytu,
pozemku či jiné nemovitosti.

Telefon 732 984 497                        Volejte zdarma po-pá: 800 400 219

1922 – 85 LET FOTBALU VE ZBÙCHU – 2007
Bohatý program oslav založení fotbalu ve Zbùchu byl zahájen v sobotu , 30. èervna dopoledne

slavnostní schùzí v restauraci Baník, kam byli pozváni souèasní èlenové fotbalového oddílu. Za pøítom-
nosti zástupcù Obecního úøadu ve Zbùchu a okresního fotbalového svazu Plzeò – sever, byli ocenìni
nejenom souèasní hráèi a trenéøi, ale i ti, kteøí oddíl úspìšnì reprezentovali v minulosti. O skvìlé
pohoštìní všech zúèastnìných se postarala paní Stanislava Egermayerová s rodinou.
Program pokraèoval v odpoledních hodinách na stadionu, kde mezi jednotlivými fotbalovými zápasy
vystupovali èlenové skupiny historického šermu – Rytíøi z Gwydyonu, postupnì probìhly ukázky letecké
akrobacie pilota z Aeroklubu ve Staòkovì, seskok parašutistù Aeroklubu Plzeò – Bory a dokonce pøistál
pøímo na hrací plochu vrtulník, který byl nejvìtším lákadlem pro dìti.Pro dospìlé byla veèer pøipravena
taneèní zábava.

Èlenové Výboru FO Baník Zbùch dìkují Obecnímu úøadu ve Zbùchu a paní Stanislavì
Egermayerové za finanèní a organizaèní zajištìní. R. Hrdlièka
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V roce 1926 dochází k reorganizaci klubu,
do èela pøišli mladí lidé a byl také pozmìnìn
název na Olympii Zbùch. Ani toto nové vedení
nemìlo klubové zkušenosti a tento nepøíznivý stav
trval až do roku 1928. Na valné hromadì 6.
ledna byl položen tolik potøebný základ k øádné
organizaci klubu. Do èela byl zvolen zkušený funk-
cionáø František Bartovský, spolu s ním pøevzali
øízení klubu Karel Straka, V. Èerný, J. Gabriel,
J. Hanzlíèek, J. Mestl a František Èerný. Do vín-
ku dostal nový výbor dluh ve výši 725 Kè. Bylo
nutno zavést poøádek, vypracovat stanovy, urèit
výši pøíspìvkù a provést legalizaci své èinnosti
fotbalovou župou v Plzni.

Další zápisy ze schùzí nové Olympie Zbùch
nejsou pøíliš radostné. Nový výbor nesplnil
ani zdaleka oèekávání, funkcionáøi neplnili v nì-
kterých pøípadech ani svoji základní povinnost -
docházku na schùze. Po rezignaci pøedsedy do-
chází 29.7. ke svolání mimoøádné valné hroma-
dy, kde je ustaven nový výbor, v èele s Václavem
Kocourkem. V té dobì se stává Olympie Zbùch
èlenem družstva "Dìlnický dùm". Celé toto ob-
dobí je naplnìno mnoha problémy, které dnešní
sportovci vùbec neznají. Snad vùbec nejvìtším
byl nedostatek vlastního høištì, obèasná zadluže-
nost, která mnohdy vyústila v èasté hádky
na schùzích a rezignaci nìkterých funkcionáøù.

Èlenové výboru byli rovnìž èastými hosty na obec-
ním úøadì, kde se všemožnì snažili vykoupit vhod-
ný pozemek pro vybudování vlastního høištì.
Všechny nabídky, které pøicházely, však byly
pro Olympii nepøijatelné. Jak je možné zakoupit
nabízený pozemek za 12.000 Kè, když je v po-
kladnì pouhých 2.800 Kè?

Teprve koncem roku 1933 dochází k jednání
s místním statkáøem Matìjem Honzíkem, který
za roèní nájem 900 Kè zapùjèuje pozemek è.
katastru 233/1. Dne 18. února 1934 je za úèasti
35 èlenù schválena kupní smlouva a zvolena "Sta-
vební komise", která má øídit výstavbu nového
høištì. Dochází k budování hrací plochy a okolí
høištì. Od rybáøského spolku
v Úhercích je zakoupena hrad-
ba. Je rozhodnuto zamìstnat
obèany, kteøí nemají v té dobì
práci, náhradou jim má být ce-
loroèní volný pøístup na akce,
poøádané klubem.

V roce 1934 sehrálo A -
mužstvo 15 mistrovských zá-
pasù a 10 pøáte lských
s výsledkem 59:67. Ve své
skupinì / 3. tøídì / skonèila
Olympie na posledním místì.

Ohlédnutí do historie fotbalu ve Zbùchu…

85. VÝROÈÍ ZALOŽENÍ FOTBALU V NAŠÍ OBCI - 1922 - 2007
Znovu dochází k reorganizaci a ke zmìnì názvu.
Z Olympie se stává Sparta.

Tady všechny zápisy a vzpomínky pamìtníkù
konèí. Od roku 1935 do roku 1938 neexistují
žádné zprávy o èinnosti novì pøejmenovaného
fotbalového klubu. Pøíchodem nacistù jakoby
se zastavil v obci život. Skonèila sportovní èin-
nost, veškeré knihy byly zabaveny a spolu s nimi
zmizely i sportovní trofeje a majetek klubu. U funk-
cionáøù byly èastými, nezvanými hosty policejní
orgány okupantù. Konec 2. části

Použity materiály z archivu
bývalého kronikáøe naší obce,

pana Stanislava Schejbala

Povedlo se to! 16. èerven 2007 vstoupí do historie zbùšského fotbalu. Po ètyøle-
tém období, kdy v sezónì 2003-04 vyhrávají naši fotbalisté souboj s Kamenným
Újezdem a postupují po více jak deseti letech do tehdy vysnìného okresního pøebo-
ru, nyní vstupují do nejvyšší krajské soutìže mezi elitní mužstva! Ještì v nedávné
minulosti se o podobný úspìch pokoušelo ve Zbùchu nìkolik fotbalových generací a
pokaždé chybìl krùèek k postupu do vyšší soutìže. Až ta souèasná, která naznaèila
v posledních 15 letech, kdy vždy postoupila, jak v žákovské, tak i dorostenecké
kategorii do krajské soutìže, že by se mohla prosadit v kategorii dospìlých. O to je
úspìch cennìjší, že ke každému postupu do vyšší soutìže, staèil vždy jeden roèník!
Pochopitelnì, že bez dobré práce výboru, kterému se podaøilo doplnit tým kvalitními
hráèi z vyšších soutìží, že by tento úspìch nepøišel bìhem pouhých ètyø let.

Po závìreèném kole v Železné Rudì, kam mnoho našich fanouškù pøijelo "vychut-
nat" pocit radosti z postupu, zaèala po pøíjezdu ze Šumavy velká oslava v "Cihelnì".

V jejím úvodu vystou-
pil pøedseda oddílu,
pan Richard Spiller,
který podìkoval neje-
nom samotným hrá-
èùm za historický
úspìch, ale i ostatním
èlenùm výboru, všem
fanouškùm i dobrovol-
ným spolupracovní-
kùm, ale zároveò též
všem sponzorùm, bez
kterých by èinnost od-
dílu nebyla na tak vy-
soké úrovni. Rovnìž
Obecní úøad ve Zbùchu zaslouží podìkování.

Postup do nejvyšší krajské soutìže je nejvìtším dárkem fotbalistù k 85. výroèí založení oddílu.
Pøejme jim, aby v pøíští sezónì hráli dùstojnou roli, mìli v tabulce pravdy více aktivních, než
pasivních bodù a mìli stejnou podporu fanouškù jako doposud.

R. Hrdlièka

...a pohled na souèasnost.

HISTORICKÝ ÚSPÌCH NAŠICH FOTBALISTÙ
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Foto z oslav založení fotbalu ve Zbùchu
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